
Vážené dámy, vážení páni, milí žiaci! 

 

Položím Vám otázku: „Prečo by sme nepodporovali aj slovenských poľnohospodárov 

a potravinárov, keď môžeme fandiť slovenským futbalistom či cyklistom? Prečo máme dávať 

prednosť neznámym potravinám z cudziny, keď máme rovno pod nosom tie naše, voňavé 

a zdravé?  

 

To sú len dve otázky z desiatok ďalších, ktoré si kládli žiaci základných škôl pri písaní úvah 

a esejí v literárnej časti tohtoročnej súťaže Hovorme o jedle.  

 

Neverili by ste, aké krásne myšlienky o slovenských potravinách dali na papier už aj 10 alebo 

11-ročné deti. Myšlienky, ktoré neboli odpísané z internetu alebo nadiktované rodičmi či 

učiteľmi. Myšlienky, ktoré nútia zamyslieť sa nielen naše deti, ale aj nás dospelých nad tým, 

prečo vlastne máme v obchodoch siahať po slovenských potravinách a ako už v mladej generácii 

postupne vypestovať úctu a pozitívny vzťah k nim.   

 

Presne toto sú tie momenty, ktoré nám, poľnohospodárom a potravinárom, dávajú nádej, že naša 

obrovská námaha s výrobou potravín a s prinavrátením lepšieho statusu poľnohospodárom 

a potravinárom v očiach našej spoločnosti má stále zmysel.  

 

Že má zmysel aj naďalej pestovať plodiny, chovať hospodárske zvieratá a snažiť o lepšie 

speňažovanie našich výrobkov.  

 

Že má zmysel bojovať a presviedčať zákazníkov v mestách a na dedinách, aby kúpou 

zahraničných potravín nepodporili rakúskeho alebo poľského farmára, ale vložili do košíka práve 

naše potraviny a dali tak prácu Slovákom, ktorí následne obrobia našu krajinu. 

 

Správna výchova mladej generácie je totiž základom úspechu každého jedného odvetvia 

národného hospodárstva. A myšlienky či kresby, ktoré dali deti na papier, nás len utvrdzujú 

v tom, že správnym vzdelávaním si naozaj môžeme vychovať z mladých ľudí – a možno aj z 

tých, ktorí sa v tomto roku zapojili do súťaže Hovorme o jedle - odborne zdatných a zručných 

poľnohospodárov či potravinárov, ktorí budú úspešne zvyšovať potravinovú sebestačnosť 

a bezpečnosť na Slovensku. Rovnako si však môžeme vychovať aj uvedomelých spotrebiteľov, 

ktorí budú vedieť rozpoznať pravú hodnotu ľudskej práce na poli alebo v sade a podľa toho budú 

v obchodoch nakupovať.   

 

Čím viac patriotizmu pri kúpe domácich výrobkov budeme mať, tým si nepriamo zabezpečíme 

vyššiu podporu slovenských prvovýrobcov a potravinárov. Našim cieľom je priblížiť sa podielom 

domácich potravín v obchodoch aspoň na úroveň okolitých krajín, teda približne na 80 percent. 

Momentálne sme zhruba na  40tich percentách, takže  musíme so všetkou vážnosťou začať 

komunikovať s verejnosťou o týchto otázkach. 

 



Aj preto som nesmierne rád, že práve na pôde Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej 

komory v spolupráci s neziskovou organizáciou Centrom rozvoja znalostí o potravinách vznikla 

pred pár rokmi myšlienka vzdelávať žiakov a aspoň na pár dní v roku podnietiť diskusiu 

o potravinách.  

 

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora zastáva totiž názor, že o výučbe v oblasti 

potravín sa žiaci základných škôl učia stále veľmi málo. Pevne veríme, že myšlienka takéhoto 

vzdelávania sa stane nielen žiakmi, ale aj samotnými pedagógmi čoraz žiadanejšou aj počas 

ďalších ročníkov nášho projektu.  

 

 

Dámy a páni! 

Chcel by som sa veľmi pekne poďakovať všetkým, ktorí sa v tomto roku zapojili do súťaže 

Hovorme o jedle. V prvom rade patrí veľká vďaka učiteľom, bez ktorých by sa tento projekt 

nemohol uskutočniť. Častokrát vo voľnom čase a s veľkým nasadením robili to, čo pôvodne ani 

nebolo v ich učebných plánoch. Na úkor svojho voľného čase premýšľali, ako čo najlepšie 

a najkreatívnejšie uchopiť každú jednu zadanú tému. Venovali sa žiakom či už v rámci 

vyučovania alebo po ňom.  

 

Veľké poďakovanie patrí samotným žiakom, ktorí sa dravo pustili do zadania a vytvorili naozaj 

veľmi zaujímavé projekty.  

 

V neposlednom rade patrí veľké ďakujem aj Ministerstvu pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR 

a Ministerstvu školstva, vedy, výskumu a športu SR, ktoré mali záštitu nad projektom. Odbornú 

garanciu prevzal Úrad verejného zdravotníctva SR, Národné poľnohospodárske a potravinárske 

centrum – Výskumný ústav potravinársky, Štátna veterinárna a potravinová správa SR 

a potravinárska samospráva - Slovenský mliekarenský zväz, Slovenský zväz prvovýrobcov 

mlieka, Únia hydinárov Slovenska, Slovenský cukrovarnícky spolok a Únia potravinárov 

Slovenska. 

 

Poďakovanie ďalej patrí aj všetkým poľnohospodárskym a potravinárskym firmám, ktoré žiakov 

pozvali na exkurziu, rovnako aj sponzorom, odbornej porote a aj mojim kolegom z Úradu 

Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory za ich niekoľko mesačnú neúnavnú prácu 

s prípravou a priebehom celého projektu.  

 

Víťazom, ktorých už o chvíľu spoznáme,  gratulujem a vám všetkým želám príjemne strávený 

deň v spoločnosti tých, ktorí aj v tomto roku písali, kreslili, tvorili a hovorili o jedle.  

 


